

For Parents of Year 7 Students

Cambridge Insights Baseline Test (Maths/English/Cognitive Abilities) – Monday 21st September 2026

14th September 2024

Dear Parents of Year 7 Students,

Ta'allum Academies are committed to identifying and addressing the needs of each individual student.

We wish to assess all our students according to international standards, to understand and maximise their potential, and to see how we can best help them learn and achieve. As part of this process we will be administering the **Cambridge Insights Baseline Test** for all students in Year 7 on Monday 21st September 2026.

Insights is made up of a series of questions which assess a student's Maths and English skills, as well as their reasoning (thinking) abilities in key areas that support educational development and academic attainment. The average duration of the entire test is 45 minutes and, as the Insights programme is AI adaptive, the test will be individual to your child and no preparation is necessary. It is important that your child does not become anxious as no additional pre learning or knowledge is needed to complete the tests.

Insights has many usages and can help your child and his/her teachers to plan appropriately and to set targets for for IGCSE and AS level in the years ahead. The tests will show your child's current ability as well as their potential. Other information, including Ta'allum exams and teacher assessments, are also very important. Results from Insights will be used in combination with a wide range of other data to set targets for learning and to identify any particular need, for example a need for support in literacy or numeracy. After the Baseline is administered, the Insights Test will form a part of every End of Semester exam period so that your child's progress can be clearly tracked and any intervention needed provided.

If you have any queries or concerns please contact the Head of Secondary.

Yours sincerely,

Principal

تقييم كامبريدج (Insights) في (الرياضيات واللغة الإنجليزية والقدرات العقلية) - الاثنين 21 سبتمبر 2026

Cambridge Insights Baseline Test

14 سبتمبر 2026

السادة الأفاضل أولياء أمور طلاب الصف السابع،

تحية طيبة، وبعد:

تلتزم أكاديميات مجموعة (تعلم) بتحديد احتياجات كل طالب والعمل على تلبيتها، بما يضمن توفير الدعم المناسب لكل طالب وفقاً لقدراته واحتياجاته التعليمية.

وحرصاً منا على تقييم جميع طلابنا وفقاً للمعايير الدولية، وفهم قدراتهم وإمكاناتهم والاستفادة منها إلى أقصى حد، والتعرف إلى أفضل السبل لدعم تعلمهم وتحصيلهم الأكاديمي، سيطبق تقييم كامبريدج (Cambridge Insights Baseline Test) على جميع طلاب الصف السابع يوم الاثنين 21 سبتمبر 2026.

يتكون تقييم كامبريدج (Insights) من مجموعة من الأسئلة التي تقيس مهارات الطالب في الرياضيات واللغة الإنجليزية، بالإضافة إلى قدراته على الاستدلال والتفكير في مجموعة من المجالات الأساسية الداعمة لتطوره التعليمي وإنجازه الأكاديمي. ويبلغ متوسط مدة التقييم كاملةً (45) دقيقة. ونظراً إلى أن برنامج (Insights) يعتمد على نظام الذكاء الاصطناعي التكيفي (AI Adaptive)، فإن التقييم يُكيف مع مستوى كل طالب وقدراته بصورة فردية؛ ولذلك لا يتطلب أي استعداد أو تحضير مسبق.

ومن المهم ألا يشعر ابنكم/ابنتكم بالقلق بشأن هذا التقييم، إذ لا يتطلب إجراؤه أي استعداد مسبق أو معرفة إضافية، والهدف منه تكوين صورة واضحة عن مستوى قدراته الحالية وإمكاناته.

يستخدم تقييم (Insights) في العديد من الأغراض، ويمكن أن يساعد ابنكم/ابنتكم ومعلميه على التخطيط بصورة مناسبة ووضع أهداف تعليمية واضحة؛ استعداداً لمتطلبات IGCSE و AS Level في السنوات القادمة. وستوفر نتائج هذا التقييم مؤشرات حول المستوى الحالي لقدرة ابنكم/ابنتكم وإمكاناته.

تُعد المعلومات الأخرى، بما في ذلك نتائج اختبارات (تعلم) وتقييمات المعلمين، ذات أهمية كبيرة في تكوين صورة شاملة عن مستوى الطالب. ولذلك، سنستخدم نتائج تقييم كامبريدج (Insights)، إلى جانب مجموعة واسعة من البيانات الأخرى، لوضع أهداف مناسبة للتعلم، وتحديد أي احتياجات تعليمية قد تتطلب دعماً إضافياً، مثل: الحاجة إلى دعم في مهارات القراءة والكتابة أو المهارات الحسابية.

وبعد تطبيق تقييم خط الأساس، يصبح تقييم كامبريدج (Insights) جزءاً من كل فترة اختبارات نهاية الفصل الدراسي، بما يتيح لنا متابعة مدى تقدم ابنكم/ابنتكم بصورة واضحة ومنظمة، وتحديد أي احتياجات للدعم أو التدخل التعليمي وتوفيرها في الوقت المناسب.

مع أطيب التحيات،،،

مدير الأكاديمية